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PIIA LIPP RAHVAKÜSITLUSEST: JÕHVIL POLE RAHVALT
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SIIN ON VIITE LOO PEALKIRI, VÕIKS OLLA
ÜLAPEALKIRJA SÕNA ESIMESE SÕNA FONT

ARVAMUS
DEMOKRAATIA
NARVA MOODI

Narva volikogu liige Jüri
Raud kirjutab sellest, kui-
das linna võimukoalitsioon
opositsiooni ahistab ning
miks opositsioonisaadikud
eelmiselt volikogu istungilt
minema marssisid. "Kah-
juks saab võimul olev ena-
mus opositsiooni karista-
matult solvata ja alandada,
neid kõikvõimalikes pattu-
des süüdistada − lähipäevil
võime selles veel kindlasti
veenduda," kirjutab Raud.
LK 2

UUDISED
KÜLM MAJA SAAB
LÕPUKS SOOJA
Möödunud talve külmas
veetnud Kohtla-Järve Uue
tänava 9. kortermajale, kus
elasid kütteta ka need ini-
mesed, kellel küttevõlgu ei
olnud, ei antud tänavu taas
sooja. Ning alles eile lubati
neile, et sel aastal neil kül-
ma kannatada ei tule.
LK 4

VOLIKOGU ASEESIMEES
LAHKUS SOLVUNULT

Lüganuse vallavalitsus ot-
sustas, et teeb OÜ-le Järve
Biopuhastus ettepaneku va-
hetada senine Lüganust
esindanud nõukogu liige,
volikogu aseesimees And-
rus Kütt tagaselja välja tei-
se volikogu liikme Enno Mä-
gari vastu. Pettunud Kütt
lahkus seepeale volikogust.
LK 5

SPORT
JÕHVI LOKOMOTIV
RONIB PÕHJAST VÄLJA
Kõigest viie aasta pikkuse
ajaloo jooksul äkilisi tõuse ja
kukkumisi kogeda jõudnud
Jõhvi Lokomotivil on käsil
uus mäkke ronimine, kaa-
sas varasemate õppetundi-
de kogemused. LK 6

HAGI KAALUMISEL: Linnasekretäri sõnul käib praegu alles kohtuotsuse analüüs

Kohtla-Järve siiski nõuet
Solovjovi vastu veel ei koosta

Kuigi Kohtla-Järve lin-~

napea Ljudmila Jantšen-
ko sõnadest võis aru saa-
da, et linn on endiste lin-
najuhtide vastu koosta-
mas hagi ligi miljonilise
kahjunõudega, siis pä-
ris nii see pole, ütles lin-
nasekretär Vadim Vil-
de Põhjarannikule.

Erik Kalda
erikk@pohjarannik.ee

"Proua Jantšenko väljendas
ennast natuke valesti. Praegu
me tegeleme selle kohtuotsu-
se analüüsimisega, et selguse-
le saadakõigis numbrites, mis
seal ära on toodud," ütles Vil-
de. Tema sõnul peab linn koh-
tusse minekuks üles otsima
hulga tööde vastuvõtuakte ja
muid dokumente, millele saaks
tugineda. "Kui me analüüsi
põhjal leiame, et kahjunõuet
saab esitada, siis loomulikult
me seda teeme."

Tema sõnul käsitleb koh-
tuotsus väga ammust pe-
rioodi, mistõttu võivad mõ-
ned nõuded olla juba ka ae-
gunud.

Võtab mitu kuud
Vilde ei osanud öelda,

kui kaua võtab linnavalit-
susel aega kohtuotsuse ana-
lüüs, mille järel võiks haka-
ta hagi koostama. "Selles as-
jas toimus vaid kohtueelne
menetlus kolm aastat, see-
pärast ei ole reaalne, et me
suudame otsuse kuu ajaga
läbi töötada. See võtab ikka
mitu kuud, aga tähtaega on
raske öelda," lausus linna-
sekretär.

Ta ei välistanud, et sei-
sukoha saamiseks hagi esi-
tamise otstarbekuse koh-
ta pöördutakse mõne advo-
kaadibüroo poole, kellelt
küsitakse sõltumatut arva-
must. "Kuna tegu on keeru-
ka probleemiga, tuleb põh-
jalikult kaaluda, kas kohtus-
se minek on üldse perspek-
tiivikas ja kas linna elanike
raha tasub sellele kulutada,"
sõnas Vilde.

Kohtla-Järve linnapea
Ljudmila Jantšenko ütles
kolmapäeval toimunud voli-
kogu istungil volikogu liik-
me Eduard Odinetsi küsimu-
sele vastates, et linn valmis-
tab praegu ette hagi kahju-
nõudega korruptsiooniku-
ritegudes süüdi mõistetud
ekslinnapea Jevgeni Solov-
jovi ning endise aselinnapea
JüriKollo vastu.

Odinets ütles, et tema sai
üheselt aru, et tegemist on
hagi ettevalmistamisega.
"See oli mulle ausalt öeldes
üllatav ja et kindel olla, kü-
sisin veel teist korda Jant-
šenkolt üle, kas ma sain õi-
gesti aru, et hagi esitatak-
se," sõnas Odinets.

Solovjovi ja Kollo süüdi-
mõistmine jõustus selle aas-
ta augusti lõpus, kui riigiko-
hus ei võtnud meeste kassat-
sioonkaebusi menetlusse.
Maakohus mõistis
kahju välja

Süüdimõistev otsus Solov-
jovi ja Kollo suhtes jõustus
tänavu augustis, kui riigiko-
hus ei võtnud nende kaebusi
menetlusse.

Süüdistuse järgi esitas
Kohtla-Järve linnale teede
ehitus- ja remonditeenuseid
osutanud ASi N&V juhatu-
se liige Nikolai Ossipenko
2006. aasta septembrist ku-
ni 2009. aasta augustini lin-
navalitsusele valeandmeid
tehtud remondi-, hooldus-

ja korrashoiutööde kohta.
Aktides kajastati muu hul-
gas lepingu raames tehtud
tööde objekte, sisu, mahtu,
maksumust ja tegemise ae-
ga, mis ei vastanud tõele ja
mida linn ilma kontrollimata
aktsepteeris. Peale selle vor-
mistati tagantjärele ümber
tööde vastuvõtu- ja ülevaa-
tusakte, et varjata ülemak-
sete tegemist. Nende tööde
vastuvõtmise eest vastutas
Jüri Kollo. Uurimine tuvas-
tas, et sel moel tekitati Koht-
la-Järve linnale 840 000 eu-
rot kahju, mille Viru maako-
hus Kollolt ka välja mõistis.

Esimese astme kohus
mõistis lisaks sellele veel
Kollo ja Solovjovi Kohtla-

Järve linnale solidaarselt
maksma 210 000 eurot.

Kohtunik Astrid Asi ütles
tookord otsust kommenteeri-
des, et Kohtla-Järve linn po-
le tsiviilhagi esitanud, kuid
see on mõistetav, sest linna-
pea Solovjov on ise kahju te-
kitamises süüdistatav. Sea-
dus annab tema sõnul mõnin-
gatel juhtudel kohtule või-
maluse mõista kahju välja
ka ilma tsiviilhagita ning
praegusel juhul on need tin-
gimused täidetud.

Ent ringkonnakohus muu-
tis hiljem otsuse seda osa,
mis puudutas kahju hüvita-
mist.

Ljudmila Jantšenko töötas aastaid Jevgeni Solovjovi (tagaplaanil) linnavalitsuses abilinnapeana.
Nüüd, kus Solovjov oli sunnitud ametist lahkuma, peab linnavalitsus Jantšenko juhtimisel esitama
Solovjovi vastu kahjunõude või leidma vettpidavad argumendid, miks seda ei tehta. PEETER LILLEVÄLI

VADIM VILDE
Kui me analüüsi põhjal
leiame, et kahjunõuet
saab esitada, siis loomulikultme seda teeme.

Riigikontroll:
Ida-Virus on
palju tühje
hooneid
Riigikontrolli ülevaatest ko-
halike omavalitsuste hoone-
te kohta nähtub, et omavalit-
sustel on palju kasutuseta
hooneid, mis muutub prob-
leemiks eriti haldusreformi
valguses.

Praegu ei näe omavalit-
sused viie aasta perspektii-
vis kasutust ligi kümnen-
dikule oma hoonetest. Suu-
rim on probleem Harjumaal,
Ida-Virumaal jaLääne-Viru-
maal. Riigikontrolli arvates
võib kasutuseta jäävate ja
lammutamist vajavate hoo-
nete arv olla isegi suurem,
sest omavalitsused on hin-
nanud hoonete tulevikku pi-
gem optimistlikult ning tun-
nistanud hooneperspektiivi-
tuks valdavalt alles siis, kui
see juba praegu kasutamist
ei leia.

"Haldusreformi käigus
kasvab kasutuseta hoonete
hulk veelgi, aga ühinemis-
läbirääkimisi pidavad oma-
valitsused ei taha sageli ot-
sustada, milliseid hooneid
nad ühinevas omavalitsuses
teenuste pakkumiseks tege-
likult vajavad ja millistest
hoonetest tuleb loobuda," sei-
sab ülevaates.

Selle asemel eelistab osa
omavalitsusi ülevaate koha-
selt enne ühinemist teenus-
te kokkutõmbamisega seon-
duvat mitte puudutada, ku-
na see võib esile kutsuda ela-
nike vastuseisu. "Samas on
kõik seni ühinenud omavalit-
sused tõdenud, et mingi osa
hoonetest jääbpärast ühine-
mist lõpuks ikkagi kasutuse-
ta," on kirjas ülevaates.

Kõikidest hoonetest 90
protsenti, mida omavalitsu-
sed praeguse hinnangu järgi
kasutavad ka viie aasta pä-
rast, vajavad kordategemi-
seks omavalitsuste arvates
kokku 838 miljonit eurot.

Riigikontroll ei anna hin-
nangut, kas nimetatud sum-
ma on optimaalne, kuid
toob võrdluseks välja, et
see on samas suurusjärgus,
kui omavalitsused eelneval
viiel aastal oma põhivaras-
se on investeerida saanud.
Rahandusministeeriumi
andmetel on omavalitsu-
sed ja nende ühingud aas-
tatel 2011-2015 investeeri-
nud kogu põhivarasse, kaa-
sa arvatud hoonetesse, kok-
ku 1,15 miljardit eurot.

Oluline osa omavalitsus-
te hoonetest on ehitismä-
lestised, millele kasutuse
leidmine on oma eripäras-
te ruumilahenduste ja ku-
luka remondi tõttu omava-
litsuste jaoks tihti keeruli-
ne, kuid mida lammutadaei
tohi. (BNS)Järgneb 3 LK
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Arvamus
Reformimäng
pole veel lõppenud
Paljud lugejad on meilt küsinud, mis saab eda-
si nüüd, kui on justkui lõplikult selgeks saanud,
et Toila, Kohtla ja Kohtla-Nõmme valla ühine-
mine Jõhviga on nurjunud, ja kas see ongi lõp-
lik seis.

Sellele on praegu raske ühest vastust anda.
Kolm väiksemat valda on kinnitanud, et Jõh-
vi reetlikule käitumisele vaatamata kavatse-
vad nemad ühinemisega edasi minna, vallale
on välja mõeldud uus nimi ning vallavalitsus
kavatsetakse paigutada Jõhvi.

Ent kolmel vallal jääb haldusreformi sea-
duses ette nähtud 5000 elanikuga omavalit-
susest paarsada inimest puudu. Seda võiks
ju korvata näiteks mõne kampaania korral-
damisega, kutsudes inimesi, kes neis oma-
valitsustes elavad, kuid pole sinna registree-
ritud, seda tegema. Naabrid Vaivara ja Nar-
va-Jõesuu on teatanud suisa auto loosimisest
uuselanike vahel. Ent see kolmik, tundub, oo-
tab nüüd riigi seisukohta ja loodab, et riik nad
vägisi Jõhviga kokku paneb. Asjakohase riik-
liku komisjoni juht on ka öelnud, et ta ei näe
muud võimalust.

Sellest on juba juttu olnud, et Jõhvi oma vii-
mase hetke loobumisega paiskas tuulde üle
miljoni euro riiklikku preemiaraha jakui riik
otsustabki neli valda sundliita, on see prae-
guste võimude oponentidele hea trump en-
ne valimisi.

Jõhvi volikogu esimees Teet Enok on öel-
nud, et vallal on võimalik sundliitmise korral
ka riik kohtusse kaevata, kuid kohtus käimi-
negi nõuab raha. Ja pealegi pole riigi vastu
minek lõppkokkuvõttes kuigi mõistlik. Aga
arenguid siin saame kindlasti veel näha.

ÜKS KÜSIMUS
KAS JÕHVIS TULEB RAHVAKÜSITLUS?
Eelmisel nädalal otsustas Jõhvi volikogu lõpetada ühine-
miskõnelused Kohtla ja Kohtla-Nõmmega ning jätkata
neid Toilaga. Päevakorras oli lisaküsimus, mis puudutas
rahvaküsitlust Toilaga ühinemise kohta.

Jõhvi vallasekretär PiiaLipp
Rahvaküsitlust ei tule. Korralduse kü-

sitluse läbiviimiseks andis Jõhvi vallava-
litsus ning praegu olen ette valmistanud
eelnõu, mis läheb järgmisel nädalal valla-
valitsuse istungile ja millega tühistatakse
korraldus küsitluse läbiviimiseks.

Küsitlust ei tule, sest pole enam rahva
käest midagi küsida, kuna Jõhvil ühine-
misläbirääkimisi kellegagi ei ole. Nelja-
päeval saimekätte ka Toila vallavolikogu
otsuse, millega Toila lõpetab kõnelused Jõhviga.

Demokraatia
Narva moodi

Jüri Raud NARVA LINNAVOLIKOGU LIIGE

Möödunud nädalal lei-
dis Narva poliitikas
vaikselt ja peaaegu
märkamatult aset

sündmus, millest sai demo-
kraatiamängu kulminatsioon.
Linnavolikogu istungi ajal lah-
kus opositsioon istungite saa-
list. Kuid kõigepealt eellugu.

Mekõik elame juba ammu
reeglite järgi, mille puhul on
tavaks arvata, et võim kuu-
lub mitmesugustel valimistel
oma valiku teinud enamuse-
le: enamusele riigis, enamu-
sele linnas, enamusele korte-
riühistus, enamusele linnavo-
likogu saalis. Mil moel ja mil-
liste meetoditega see enamus
võimule on pääsenud ning kes
seda enamust juhib − need on
juba iseküsimused. Kuid rää-
kigem vähemusest.

Igas seaduses ja eluvald-
konnas − kui me räägime tsi-
viliseeritud ühiskonnast − on
ette nähtud vähemuste huvi-
de kaitse või vähemalt hääle-
õigus, õigus olla ära kuulatud.
Keegi ei saa keelata juhatuse
tegevusega mitte nõus olijatel
korteriühistu koosolekul sõna
võtmast. Keegi ei saa keela-
ta võimulolevasse koalitsioo-
ni mittekuuluvatel riigikogu
liikmetel teha seaduste vas-
tuvõtmise ja muutmise ette-
panekuid. See on demokraatia
tunnus. Riigieelarve kontrolli
erikomisjoni juhib parlamen-
di opositsioonisaadik Mihhail
Stalnuhhin, see komisjon on
aga sisuliselt analoogne meie
linnavolikogu revisjoniko-
misjoniga. Aga kui palju ole-
me me saanud lugenud selle-
sama Stalnuhhininördinud ar-
tikleid sellekohta, kuidas par-
lament ei ole toetanudüht või
teist tsentristide algatust, üht
või teist seadust? Tahaks koos
autoriga säärase "ebaõigluse"
üle nördida, kuid meile mee-
nub: meil on ju demokraatia,
st ühtede või teiste küsimus-
te üle otsustab enamus.

Ent tulgem tagasi Narva.
Ka meil on olemas ena-
mus − tsentristlik ena-
mus, kuidas seda prae-

gu ka ei nimetataks − ning
opositsioon. Täitsa loomulik,
et väikesearvuline opositsioon
ei ole praktiliselt võimeline
vastu võtma lõplikke otsuseid,
omamata isiklikku enamust ja
võimul oleva enamuse toetust.
Seepärast on opositsiooni üles-
anne olla eelkõige võimu sü-
dametunnistus ja rahva hääl
linnavolikogu saalis. Kuid see-
juures ilmutab opositsioon re-
gulaarselt ka seadusandlikku
initsiatiivi, pakkudes välja
muudatusi ja täiendusi linna
seadusandlikesse dokumenti-
desse. Selleks näevadki sea-
dus jariigi demokraatiavaim
vähemusele ette võimaluse
saadaära kuulatud.

Näiteks on väikesearvuline
opositsioon, isegi kui seda ei
soovi valitsev enamus, alati ka-
sutanud seaduslikku võimalust
esitada linnavolikogule aruta-
miseks küsimusi ja ettepane-
kuid, kogudes ettepaneku või

otsuseprojekti alla vähemalt
kaheksa saadiku allkirjad. Nii
kaitses seadus meie hääleõi-
gust. Samal põhimõttel oli igal
narvalasel võimalus, kogudes
vajaliku hulga hääli, sunnivii-
sil, hoolimatasaadikute vastu-
seisust, teha oma ettepanekuid
arutelu päevakorda. Sellise õi-
guse andis meile kõigile sea-
dus, sellise õiguse andis mei-
le demokraatia.Kuid miks ma
kirjutan minevikuvormis? Aga
sellepärast, et enam meil sel-
list õigust ei ole. Enam sellist
seaduse vaimu ja demokraatia
põhimõtet Narvas ei ole.

Linnavolikogu viimasel is-
tungil otsustas võimul olev
enamus esimest korda täna-
päeva Narva ajaloos, et vähe-
musel hääleõigust enam po-
le. Esimest korda arvati opo-
sitsiooni poolt istungi päeva-
korda esitatud küsimused või-
mul oleva tsentristliku frakt-
siooni Ühtne Narva ettepane-
kul ja ühisel nõul päevakor-
rast välja.

Kuidas oli meie ettepane-
kutega varem? Varem anti
meile kõigepealt sõna, nii na-
gu peab, jaalles seejärel nae-
ruvääristati, solvati. Kuid ku-
nagi ei jäetud meid sõnaõigu-
seta; mitte kunagi ei takista-
tud meid probleeme tõstata-
mast või ettepanekuid tege-
mast; mitte kunagi ei keela-
tud meil linna kõrgeimalt tri-
büünilt oma arvamust või sei-
sukohta väljendamast.

Nüüd aga kõigepealt
naeruvääristati oposit-
siooni ettepanekuid
ning seejärel jäeti

need juba kinnitatud päeva-
korrast üldse välja. Millised
need ettepanekud olid? Frakt-
sioon Kindlus tegi ettepaneku
arutada hiljutisi muudatusi lin-
navalitsuse struktuuris ning
linna vee- ja kanalisatsiooni-
süsteemi arendamise kavas.
Samuti lahendadamunitsipaal-
sete spordi- ja haridusasutus-
te töötajate palgatõusu küsi-
mus. Ent linnavolikogu esime-
he, härra Jefimovi ettepanekul
loeti need küsimused linnavo-
likogu tähelepanu mittevääri-

vaiks või siis nõrgalt läbi töö-
tatuiks, ehkki need dokumen-
did sisaldasid tohutut õigus-
alast tööd. Selle nägemiseks
piisanuks, kui lehitsedaaukar-
tust äratavat dokumentidevir-
na, milles oli külluslikult vii-
teid seaduste paragrahvidele
ja teisigi õigusakte.

Mina isiklikult arvan,
et meie tsentristid
mõistsid esimest
korda oma potent-

siaalsete vigade võimalike ta-
gajärgede tõsidust ning lõid
lihtsalt araks. Niivõrd araks,
et otsustasid astuda meele-
heitliku sammu: sulgesid de-
monstratiivselt opositsiooni
suu. Kui selgub, et tsentristi-
de säärasel lahendusel on siis-
ki õiguslik alus (seesama ku-
rikuulus ja tsentristide enda
poolt korduvalt välja naerdud
JOKK), siis jääb opositsiooni-
le halli massi ja lihtsate vaat-
lejate staatus.

Selle tõttu lahkuski oposit-
sioon möödunud neljapäeval
linnavolikogu saalist. Ja see
ei olnud mitte populism, vaid
reaktsioon katsele meie õigusi
piirata, südametunnistuseole-
masolu demonstratsioon. Jah,
küllap saame nüüd kaela po-
ri ja süüdistuste laviini − me
oleme sellega juba harjunud.
Kahjuks saab võimul olev ena-
mus opositsiooni karistamatult
solvata ja alandada, neidkõik-
võimalikes pattudes süüdis-
tada − lähipäevil võime selles
veel kindlasti veenduda. Rõõ-
mu teeb vaid see, et need ini-
mesed, kes meid tunnevad ja
usuvad, toetavad meid ning
on toimuvast samuti nördi-
nud. Nende sündmuste taus-
tal saab võib-olla veidi selge-
maks mõningate Narva-Jõe-
suu elanike soovimatus Nar-
vaga ühineda. Need inimesed
mõistavad ehk teistest paremi-
ni põhimõtteid, mille järgi te-
gutseb Narva praegune tsent-
ristlik võim, kes on valmis oma
ambitsioonide ja isiklike huvi-
de nimel astuma üle vähemu-
se huvidest, vaatamata ilusate-
le lubadustelekoostöö ja võrd-
õiguslikkuse kohta.

Igas seaduses ja eluvaldkonnas − kui me räägime
tsiviliseeritud ühiskonnast − on ette nähtud vähe-
muste huvide kaitse või vähemalt hääleõigus, õigus
olla ära kuulatud.

PÄEVA LAUSE
"Vingumine "kas siis
sellist Eestit me taht-
sime" on muidupoliiti-
kute ja röövsotsioloo-
gide leib ning kibestu-
nud sovettide lohutus,
sest nad ei tahtnud ju
ei sellist ega ka mingit
muud vaba Eestit."
Ajakirjanik Ivan Makarov.
(Postimees, 27. oktoober)

LEHED EILE
POSTIMEES nendib, et

Eestis on palju tähelepanu
pälvinud palgalõhe meeste
ja naiste vahel, mis Eurosta-
tiandmetel on suuremaid Eu-
roopa Liidu riikides. Vähem
on tähelepanu pööratud pal-
galõhele pealinna jaääremaa
vahel.

Sissetuleku erinevus pro-
vintsis ja keskuses eksistee-
rib nii arenenud kui ka vä-
hem arenenud maades ning
mõneti ongi tegu loomuliku
nähtusega. Kuid on absurd-
ne, kui üks ja sama tööandja
ehk praegusel juhulriik mak-
sab samaväärse töö eest eri-
sugust palka olenevalt sellest,
kas inimene töötabprovintsis
või pealinnas.

Muidugi võib ju inime-
si lohutada sellega, et Tallin-
nas ongi elu kallim, eriti kui
peame silmas näiteks kulutu-
si eluasemele. Sama palk Tal-
linnas japrovintsis tähendaks
aga, et viimases oleks reaal-
palk kõrgem, ning nii tekiks-
ki motivatsioon Tallinnast ja
selle lähiümbrusest tühjene-
vateleääremaadelekolida.

Tegelikult viib kõnealune
teema meid lõppude lõpuks
ikkagi selleni, et Eestil puu-
dub endiselt sidus regionaal-
poliitika, nagu ka strateegili-
ne kontseptsioon, mille ees-
märk oleks ühtlustada elu-
kvaliteeti eri piirkondades,
nii et inimesed elaksid ligi-
lähedaselt ühtemoodi hästi,
mitte halvasti.

ÕHTULEHT kirjutab, et
seda, kas Siim Kallas on pä-
rast Reformierakonna juha-
tuse koosolekut tõepoolest loo-
bunud mõttest luua oma era-
kond, näeme hiljemalt järg-
misteks valimisteks. Samas
on selge, et olukord Reformi-
erakonnas pole sugugi nii roo-
siline, nagu seda kirjeldasid
asjaosalised koosoleku lõppe-
des. Juba asjaolu, et juhatus
pidi kogunema Kallase perso-
naalküsimuse aruteluks, an-
nab aimu erakonna sisetem-
peratuurist. Ning süüdistami-
ne Kremli-meelsuses on ikka
väga kõva nuiaga andmine.

Kuid küsimus pole mitte ai-
nult Siim Kallases. Ka Kaja
Kallas andis üllatuslikult tea-
da, et on valmis loobuma Tal-
linna linnapeaks kandideeri-
misest erakonna toetuse puu-
dumise tõttu. Huvitaval kom-
bel tuli loobumisavaldus veel
enne kandideerimis soovi tea-
tavakstegemist. Kuid mis te-
ha, kui erakonnas on võimule-
soovijate pink sedavõrdpikk,
et ka kohalike valimiste eel
pole välistatud sama mitme
kandidaadiga olukordkui pre-
sidendivalimistel.
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Ringkonnakohus tühistas
Ringkonnakohus nentis,

et maakohtul puudus alus
asuda lahendamakriminaal-
menetluses tekitatud kah-
ju hüvitamise küsimust.
Kohus põhjendas seda as-
jaoluga, et tegude toimepa-
nemise ajal kehtinud avali-
ku teenistuse seadus nägi
ette, et kahjuhüvitisnõudeid
süüliselt teenistuskohustu-
si rikkunud ametniku vas-
tu lahendatakse halduskoh-

tus. Maakohtu otsusest näh-
tub, et Kollole ja Solovjovi-
le heidetakse sisuliselt ette
teenistuskohustuste rikku-
mist, mistõttu puudus maa-
kohtul ringkonnakohtu ar-
vates pädevus lahendada
nende süüdistatavate poolt
Kohtla-Järvele ebaseadus-
likult tekitatud kahju hüvi-
tamise nõuet kriminaalme-
netluses.

"Kriminaalasja materjali-
dest ei nähtu, et Kohtla-Jär-
ve linnavalitsust oleks me-
netlusse kaasatud kannata-

nuna, samuti ei ole linn esi-
tanud tsiviilhagi. Riigiko-
hus on varem märkinud, et
kannatanu nõude lahenda-
mine ilma tsiviilhagita on
võimalik ja vajalik üksnes
juhul, kui on põhjendatud
alus arvata, et väljaspool
kriminaalmenetlust ei oleks
kannatanu ise võimeline ku-
riteoga tekitatud kahju hü-
vitamise nõuet kohasel või
tõhusal viisil esitama või
oleks see temale ebamõist-
likult koormav," teatas Tar-
tu ringkonnakohus, märki-

des, et Kohtla-Järve linn on
avaliku võimu kandja, kel-
lelt saab eeldada suuremaid
õigusalaseid teadmisi ja os-
kusi, ning puudub igasugu-
ne alus arvata, et ta ei ole
ise oma õigusi võimeline
kaitsma või et see oleks tal-
le ebamõistlikult koormav.

Peale selle leidis ring-
konnakohus, et praegusel
juhul ei olnud kaitsjatel või-
malust esitada vastuväiteid
ega tõendeidkahju hüvitise
väljamõistmise kohta, mis
ei vasta kohtupraktikale.

Uudised
EESTI
HANSO: NATO
LAHINGUGRUPID
TÕSTAVAD HEIDUTUSE
UUELE TASEMELE
Balti riikidesse ja Poola
paigutatavad NATO lahin-
gugrupid suurendavad ko-
gu piirkonna ja kogu NA-
TO julgeolekut ning viivad
heidutuse uuele taseme-
le, ütles kaitseminister
Hannes Hanso.

"NATO tegevuse ees-
märk on tagada rahu ja
julgeolek, kasutades sel-
leks poliitilisi ja sõjalisi
vahendeid," ütles kaitse-
minister Hannes Hanso
BNSile. "NATO otsus pai-
gutada Eestisse, Lätti,
Leetu ja Poola NATO la-
hingugrupid suurendab
kogu NATO, mitte ainult
meie piirkonna julgeole-
kut. Need otsused tõsta-
vad heidutuse uuele ta-
semele, sest [Vladimir]
Putini režiim üritab pro-
vokatiivse tegutsemisega
kruvida pingeid NATO pii-
ridel ning esitada välja-
kutse läänemaailmale,
demokraatlikele väärtus-
tele ja vabadusele tervi-
kuna," sõnas Hanso.

EKRE NOORED:
VENEMAA KUTSUGU
OMA VOLINIK TAGASI
Eesti Konservatiivse Rah-
vaerakonna (EKRE) noor-
teliikumine Sinine Äratus
leiab, et Venemaa peaks
tagasi kutsuma voliniku,
kes taunis teise maailma-
sõja ajal relva SSi ridades
võidelnud eestlase Harald
Nugiseksi büsti avamist.

"EKRE noorteliikumine
Sinine Äratus on nördinud
Venemaa välisministee-
riumi avaldusest, mis sol-
vab häbematult Eesti va-
badusvõitleja Harald Nu-
giseksi ja tema relvaven-
dade mälestust," teatab
Sinise Äratuse juhatus
neljapäeval BNSile. "Sää-
rane naaberrahva ajaloo
jalge alla tallamine ja su-
veräänse riigi siseasjades-
se sekkumine on lubama-
tu ning Moskvalt tuleb
nõuda avalduse teinud
voliniku Konstantin Dolgo-
vi viivitamatut tagasikut-
sumist."

"Kui Eesti rahvuskange-
laste pärgamine on teile
pühaduseteotus, siis teie
pühadus pole väärt pu-
nast pennigi," sõnas Sini-
se Äratuse esimees Ruu-
ben Kaalep. "Me oleme
seni külmavereliselt pealt
vaadanud, kuidas Vene-
maa tähistab 9. maid
ning teisi ohtliku pagasiga
tähtpäevi, kõndides sün-
gel ja nõukogulikul rajal.
Vene rahval on õigus aus-
tada oma esivanemaid,
nõnda nagu meilgi. Aga
kui meie kangelasi alatult
solvanud volinik jääb
ametisse, on meie riikide
vahel miski taas kildudeks
purunenud." (BNS)

UUS TURISMIOBJEKT: Vana-Narva makett viiakse raekojast ära

Vana-Narva papist maketile
otsitakse uut kohta

Ajaloolise raekoja re-~

konstrueerimist plaa-
nib Narva alustada juba
aasta pärast. Kuid kõi-
gepealt tuleb leida uus
koht 1944. aastal hä-
vinud vanalinna tohu-
tule maketile, et muu-
ta see täisväärtusli-
kuks turismiobjektiks
ja panna tulu tooma.
Ilja Smirnov
smirnov@pohjarannik.ee

Kohalik meister Fjodor Šant-
sõn ehitab sõjaeelse Narva
1:100 mõõtkavaga maketti ma-
ja maja järel 1995. aastast.
Praeguseks on see saavutanud
muljet avaldavad mõõtmed
ning võtab enda alla tühjalt
seisva raekoja aktusesaali.
Ent ajalooline raekoda läheb
peagi rekonstrueerimisele.
Et paberist Narva säiliks

Narva linnavalitsuse liik-
me Georgi Ignatovi sõnul tu-
leb linnal leida sobivad ruu-
mid, et Vana-Narva paberist
makett sinna üle viia. Saal
peab olema suure pindalaga

− ligikaudu 200 ruutmeetrit− ja kolonnideta. Peale suure
saali maketi jaoks on vaja ka
ruume töökoja ja lao tarvis.

Seetõttu kuulutab Narva
välja pakkumiskonkursi so-
biva ruumi rentimiseks.

"Plaan on see makett järg-
mise aasta oktoobriks üle ko-
lida," ütles Ignatov.

Välja valitudruumide oma-
nik peab kolimise ajaks tege-
ma hoones ära minimaalsere-
mondi ja tagama hoones sees
sobiva mikrokliima. Sest sinna
eikolita ainuüksi paberist ma-
ketti, vaid seal hakkavad käi-
ma ka ekskursioonirühmad, st
linn teeb sellest täisväärtusli-
ku turismiobjekti.

"Hakkame sissepääsu eest
tasu võtma ning see peab ole-
ma normaalne, tsiviliseeritud
koht, kus saabka külalisi vas-
tu võtta," selgitas Ignatov.

Huvi Vana-Narva make-
ti vastu on ka praegu väga
suur: ekskursioonirühmad
käivad sellega nii-öelda mit-
teametlikult tutvumas − ai-
nuüksi augustis ulatuskülas-
tajate arv poolteise tuhande-
ni. Ülejäänud raekoda seisab
tühjalt, ehkki valvur hoiab
sellel siiski silma peal.

Raekojast saab
Narva uus nägu

Mitu aastakümmet − 1999.
aastani välja − asus Narva
raekojas laste loomemaja,
mille eelkäija oli Viktor Kin-
gissepa nimeline pioneeride
maja. Selle esialgsed funkt-
sioonid tahab linn taasta-
da 2018. aastal, tehes endale
nõnda kingituse Eesti Vaba-
riigi 100. aastapäevaks. Kuid
Fjodor Šantsõni maketti sin-
na tagasi ei tooda, kuna kõik
pinnad on juba ära jagatud −
ja nii palju ruumi seal kind-
lasti ei leidu.

Kapitaalselt uuenenudruu-
mid antakse osaliselt ühiska-
sutusse ja rendile, ülejäänud
osasse tulevadkohaliku oma-
valitsuse asutuste ametiruu-
mid. Kavas on avada ka res-
toran, väikesed poed ja töö-
kojad jne, kuid sama oluli-
ne on linnale see, et raekotta
tuleb kohaliku omavalitsuse
esindussaal, mida saabkasu-
tada pidulike tseremooniate
läbiviimiseks ja isegi abielu-
de sõlmimiseks. Perekonna-
seisuosakond ise küll raekot-
ta ei koli, vaid jääb senistesse
tagasihoidlikesse ruumidesse
Kreenholmi rajooni.

Kui raekoda hakatakse
rekonstrueerima järgmisel
aastal, siis ümbritseva terri-
tooriumiküsimus on esialgu
lahtine. Georgi Ignatovi sõ-
nulkuulutatakse tõenäoliselt
välja ideekonkurss.

Selle ajaloolise kvartali tä-
napäevase arendamise plaa-
ne varjutavad praegu vaid-
lused selle tellimuse kallal
juba 2008. aastal tööd teinud
projekteerijate autoriõiguste
üle. See töö nõuab muudatu-
si ning seetõttu otsivad Nar-
va võimud praegu arhitekte
rahuldavat lahendust.

Narva peab seda maketti enda omaks, kuna selle autor Fjodor Šantsõn töötab linnavalitsuse arhitektuuri- ja linnaplaneerimise ametis ning materjalegisoetatakse eelarveraha eest.Autoriõigused agakuuluvad eranditult meistrile. ILJA SMIRNOV/ARHIIV

GEORGI IGNATOV

Hakkame sissepääsu eest
tasu võtma ning see peab
olema normaalne, tsiviliseeritudkoht.

LÜHIDALT

HAIGLAS PUHKES PÕLENG
AHTME. 26. oktoobril kell 19.49
teatati häirekeskusele, et Kohtla-
Järvel Ahtme linnaosas Ida-Viru
keskhaigla kolmandal korrusel põ-
leb nõudepesumasin ja ruumid on
suitsu täis. Päästjad selgitasid väl-
ja, et kirurgiaosakonna personali-
ruumis põles hoopis kuivatussea-
de. Personal reageeris tulekahju-
signalisatsioonile ja avastas tule-
kahju õigel ajal. Haiglatöötajad
kustutasid põlengu pulberkustuti-
ga enne päästjate saabumist. Ini-
mesed evakueeriti teise tuletõkke-
sektsiooni. Päästjad ventileerisid
ruume, hindasid sündmuskohal
olukorda ning veendusid ohutu-
ses. Pärast ventileerimist lubati
inimesed ruumidesse tagasi. Kee-
gi kannatada ei saanud.

HOTELLI TÜSSANUD
KELMIKAMP SAI KARISTADA

NARVA. Viru maakohtus sai karis-
tada kamp, kes esitas hotellile en-
da kohta valeandmeid ja lahkus
maksmata. Kaks juhtumit leidsid
aset möödunud ja ülemöödunud
aastal Narva-Jõesuu spaahotellis
Meresuu. Roman (30), Andrei
(30) ja Ivan (28) registreerisid end
2014. aasta märtsis kolmeks päe-
vaks hotelli, üürisid seal kaks tuba,
lõbutsesid restoranis ja lahkusid
maksmata, tekitades hotellile
1100 eurot kahju.
Kelmid ilmusid Meresuusse

uuesti aasta hiljem, kuid nüüd pol-
nud kolmeliikmelises kambas
enam Romani, vaid Natalja (21).
Seekord esineti taas valenimede
all ning võeti neljaks päevaks nelja-
kohaline tuba. Jälle lõbutseti resto-
ranis ning seekord lõhuti ka üks
tool. Kokku läks seekordne petiste
visiit hotellile maksma 743 eurot.

Politsei sai petistele siiski jälile
ning kohus karistas neid
1-1,5aastaste tingimisi vangistus-
tega. Vaid Roman, kellel oli juba
kehtiv kriminaalkaristus vägivalla-
kuriteo eest, peab sooritama ligi
600 tundi üldkasulikku tööd. Sa-
muti mõisteti petistelt hotelli ka-
suks välja tekitatud kahju.

MADAL VESI SADAMATE
TÖÖD EI HÄIRI
IDA-VIRUMAA. Ehkki veetase on
põhjaranniku randades ebatavali-
selt madal, sadamate tööd see
ei mõjuta. Sillamäe sadama sü-
vis on piisavalt sügav, nii et prae-
gune vee alanemine seda ei mõ-
juta. Ehkki väikesadamate süvis
on oluliselt väiksem, ei sega ma-
dal veetase väikelaevade liiku-
mist. Toilast öeldi, et väikesed
alused pääsevad liikuma ning
suured ei käi. Purtsest kinnitati,
et nende navigatsiooniperiood on
selleks aastaks läbi, kuid veel
eelmisel nädalal pääses sada-
masse ka jahiga.

POLITSEI
NOORMEES LÕI NEIDU
26. oktoobril teatati, et Narvas
Rahu tänaval asuva maja trepiko-
jas lõi 20aastane noormees tut-
tavat 17aastast neiut.

ELEKTRITÖÖLINE
KUKKUS KÕRGELT
26. oktoobril teatati, et Kohtla-
Järvel Järveküla teel juhtus õnne-
tus, kus tööülesannete täitmisel
kukkus 29 meetri kõrguselt alla
elektritööline. 26aastane mees
vajas arstiabi.
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Kohtla-Järve siiski nõuet
Solovjovi vastu veel ei koosta

Algus 1 lk.
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UUDISED33

ILM JÕHVIS
REEDE. Vahelduva pilvi-

susega ilm. Sajab vihma. Pu-
hub mõõdukas muutliku suu-
naga tuul. Sooja on 5 kuni 6
kraadi.



KESKKÜTE: VKG Soojus andis sooja kõikidele Kohtla-Järve võlgu olevatele majadele

Pikalt külmas olnud maja
saab lõpuks sooja

Möödunud talve kül-~

mas veetnud Uue täna-
va 9. kortermajale, kus
elasid kütteta ka need
inimesed, kellel kütte-
võlgu ei olnud, ei an-
tud tänavu taas sooja.
Ning alles eile lubati nei-
le, et sel aastal neil kül-
ma kannatada ei tule.

Niina Voropajeva
niina@pohjarannik.ee

Kohtla-Järve linnapeaabi Ül-
le Lepassaar andis teada, et
VKG Soojusega on õnnestu-
nud kompromiss saavutada,
koostatud on võlgade tasumi-
se graafik ja nimetatud majas
lülitatakse tänavu keskküte
sisse.

Viru Keemia Grupi suh-
tekorraldusjuht Irina Bojen-
ko ütles, et kompromiss õn-
nestus tõepoolest saavutada.
"Meiepoolt on tehniliseltkõik
üle kontrollitud: majas võib
keskkütte sisse lülitada. Ka-
vatseme reedel, 28. oktoobril
päeva teises pooles sealkütte
sisse panna. Leppisime maja-
ga kokku, et nad likvideerivad
oma võla, mis on umbes 2400
eurot," teatas ta.

Pöördunud kõikidesse
instantsidesse

Uue tänava 9. majas
elav 67aastane Jekaterina
Lunevskaja saatis kirja õigus-
kantslerile. "Pöördun teie poo-
le viimases hädas. Ma olen ik-
ka arvanud, et meie linnaju-
hid tulid võimule, et linna ja
selle elanike probleemidega
tegelda. Tegelikult aga edas-
tavad nad kogu riigile vale-
infot kütteprobleemide koh-
ta, kinnitades näiteks, et Uue
tänava 9. maja loobusküttest,
siis jälle, et küte on seal ole-
mas... Aga nii nagu Uue täna-
va 9. majas kütet polnud, nii
pole seda ka praegu. Veetsi-
me möödunud talve külmas
ja külmas oleme me siiamaa-
ni. Kardan, et teist talve ma
kütteta korteris üle ei ela. Ma
ei näe mingit väljapääsu. Ai-
dake!"

"Kohtla-Järve korteriühis-
tute juhtide assotsiatsiooni
liikmed suhtuvad kütteprob-
leemidesse alati murelikult
ega jää nende suhtes kunagi
ükskõikseks," kommenteeris
linnas toimuvat assotsiatsioo-
ni juhatuse liige JelenaMuto-
nen. "Meieassotsiatsiooni liik-
med kirjeldasid sel nädalal
neid õudusi, miskülma jäetud
majade elanikel üle tuli elada,
õigusnõunikule saadetud kir-
jas. Tahame taas kord aidata
inimesi, kellel pole enam jõu-
du ja tervist, et sellise ebaõig-

lusega võidelda − inimesi, kes
on kogu elu siin elanud ja rii-
gile makse maksnud.

Meil on väga hea meel, et
tänavu talvel saavad kõik lin-
naelanikud korteritesse taas
sooja. Me ei ole linlasi kunagi
toetuseta jätnud ega tee seda
ka tulevikus. Suur tänu kõi-
gile, kes nende probleemide
suhtes ükskõikseks ei ole jää-
nud!"
Sooja said kõik

Kohtla-Järve abilinnapea
Deniss Veršinin ütles, et võl-
gu olevate majade küttemu-
red ei ole tänavu enam ainu-
üksi nende majade endiprob-
leem nagu varem: selle lahen-
damisega tegelevad nüüd pea-
le Kohtla-Järve korteriühistu-
te juhtide assotsiatsiooni ka
linnavalitsus, riigikogu liik-
med ja valitsus. Ka VKG Soo-
jus on hakanud selleproblee-
mi lahendamisse senisest lo-
jaalsemalt suhtuma.

"2009. aastal olid esimesed
majad, kellele kütet ei an-
tud, Olevi 20 ja Uus 1," mee-
nutas Olevi 20. maja toonane
haldur Jelena Vilinski. "Ma-
jal oli suur võlg. Tallinna fir-
mad, kes selles majas korte-
reid kokku olid ostnud, hakka-
sid neidkiiresti maha müüma,
teised aga lihtsalt ei maksnud.
Väga paljud korterid on ma-
ha jäetud või pärast omanike
surma tühjad.

Ma olin selle probleemi-
ga üksi jäetud. Pöördusin lin-
navalitsuse poole, kirjuta-
sin VKG Soojusesse, palusin
graafiku koostada. Linn saa-
tis mind VKG Soojusesse, too
andis tühje lubadusi... Saa-
bus käre pakane ning majas
lõhkesid kütte-, vee- ja kana-
lisatsioonitorud. Ma pöördu-
sin kõikjale, kuhu sain. Abi
ka sain, kuid see oli selle ma-
ja jaoks kui piisk merre. Soo-
ja küll anti, kuid tarvis oli ka
süsteemid taastada. Me sai-
me sellega hakkama ning ma-
ja tegutseb edasi."
Maja hääbus

Vahtra 23. majal aga nii
hästi ei läinud. Selle haldur
Jelena Aleksejeva meenutas,
et probleem tekkis esimest
korda veel krooni ajal. Küt-
tevõlg oli oktoobrikuus 300
krooni. Kütte saadi sisse dets-
mebris. Vedas, et sügis too-
na soe oli...

Teist korda oli samasugune
olukord 2014. aasta oktoobris.
Küttevõlg oli siis 750 eurot.
"Läbirääkimised VKG Sooju-
sega ei viinud kuskile," rää-
kis Aleksejeva. "Nende vas-
tus oli, et graafikut koostama
ei hakata, kuna võlg on väi-
ke. Kui graafik on koostatud,
ent tekib häireid kas võla või
jooksvate arvete tasumisega,
tuleme kohale ja lülitameküt-
te välja, hoolimata ilmast. Tu-
li inimesteltkoguda kahe kuu
korteriüür.

Kolmandat korda aga ei ol-
nud küttevõlga enam millest-
ki maksta. Võlg oli 2015. aas-
ta augusti lõpu seisuga 7800
eurot ilma viivisteta. Võla ta-
sumise graafikut VKG Soo-
jus meiega sõlmimast keel-
dus, viidates sellele, et seda
skeemi nad enam ei prakti-
seeri. Lülitavad kütte sisse
vaid nendel majadel, kellel
võlgu pole.

2016. aasta jaanuaris hak-
kasid korterites keskkütte-
radiaatorid lõhkema (vett ei
olnud süsteemis 2015. aas-
ta 5. oktoobrist). Maja kül-
mus täiesti läbi. Suur osa ela-
nikest kolis sugulaste juur-
de elama. Neil, kes oma kor-
teritesse jäid, tuli maksta to-
hutuid gaasi- ja elektriarveid
(midagi alternatiivküttelaad-
set). Seejärel külmus püsti-
kutes vesi ära. Nii koridoride
kui korterite seintesse tekki-
sid praod.

Mitte ükski linnavalitsu-
se liige meie majas ei käinud,

kuigi linnavalitsuse hoonest
on Vahtra 23. majani vähem
kui kümne minuti tee. Härra
Solovjov, kes tol ajal Kohtla-
Järve linnapea oli, naeratas
meie kohtumisel meeldivalt
ning laiutas kujunenud olukor-
ra peale vaidkäsi. Tõsi küll, ta
pakkus ka abi: kolida kas sot-
siaalmajja või Sompasse.

Kõige rohkem paneb nör-
dima see, et mina omaltpoolt
tegin võlgnikega tööd. Võide-
tud on neli kohut. Üks võlgnik
kustutab oma võlga 2015. aas-
ta detsembrist − 20 euro kau-
pa. Teine võlgnik saab amet-
likult miinimumpalka. Kahel
elanikul aga on küttevõlg kõi-
kide võlgade nimekirjas alles
kuuendal kohal.

Praeguseks on Vahtra 23.
maja muutunud tondilossiks.
Inimesed on ilma jäänud ter-
visest, varast ja korteritest.
Nad on võtnud laenu uue elu-
aseme muretsemiseks. Ning
on jälle võlgu."

JelenaAleksejeva jaKoht-
la-Järve korteriühistute juh-
tide assotsiatsiooni liikmete
meelest hakkavad kütteprob-
leemid edaspidi vaid süvene-
ma. Sel aastal koostatud võla
tasumise graafikud ei ole väl-
japääs kujunenud olukorrast.
Probleem tuleb lahendadarii-
gi tasandil. "Kuikaua veel me
naabrite eest vastutama pea-
me? Mis tahes seaduse vastu-
võtmisel tuleb silmas pidada
nii Tallinna kui ka kõiki tei-
si regioone," teatasid korteri-
ühistute juhid.

JELENA MUTONEN

Sel nädalal kirjeldasime
neid õudusi, mis külma
jäetud majade elanikel üle
tuli elada, õigusnõunikule
saadetud kirjas.

Uue tänava 9. majas elaval raske puudega Sergei Tsõganovil
ei tule tänavu talvel külmas korteris piinelda.

PEETER LILLEVÄLI

Toila lõpetas kõnelused Jõhviga
Toila vallavolikogu võttis kol-
mapäeva õhtul vastu otsuse
lõpetada Jõhviga ühinemiskõ-
nelused.

"Toila vallavolikogu on sei-
sukohal, et Jõhvist on võima-
lik kujundada tugev tõmbe- ja
maakonnakeskus vaid juhul,
kui omavalitsus suureneb het-
kel ühinemisläbirääkimisipi-

davate Toila, Kohtla ja Koht-
la-Nõmme vallaga. Alternatii-
vina vaid Toila ja Jõhvi valla
ühinemiselmoodustuva oma-
valitsuse osatähtsus pikemas
perspektiivis, nii maakondli-
kul kui riiklikul tasandil, kind-
lasti väheneks, mistõttu saaks
olema pärsitud ka täna ühi-
selt ühinemislepingusse kir-

japandud eesmärkide saavu-
tamine," seisab volikogu otsu-
ses, millega lõpetatakse Jõh-
viga läbirääkimised.

Ühinemiskõnelused jät-
kuvad Toilal aga Kohtla ja
Kohtla-Nõmme vallaga, kel-
lega Jõhvi eelmisel neljapäe-
val otsustas ühinemisläbirää-
kimised katki jätta. Toila vo-

likogu kolmapäevane otsus
oli vastus Jõhvi volikogu ot-
susele.

Kolm valda on otsustanud,
et ühinemisel saab uue oma-
valitsuse nimeks Põhjaranni-
ku vald, vallakeskust kui sel-
list ei tule ning vallavalitsus
ja vallavolikogu hakkavad
tööle Jõhvis. (PR)

President kohtus Ida-Viru
omavalitsusjuhtidega

Neljapäeval, 27. ok-~

toobril algas president
Kersti Kaljulaidi esime-
ne riigisisene visiit, mil-
le käigus külastab ta Vi-
rumaad. Pärast Lääne-Vi-
ru väisamist jõudis presi-
dent neljapäeva õhtul Sa-
ka mõisa, kus ta kohtus
Ida-Viru omavalitsuste
esindajatega ja ka ööbis.
Kogu reedese päeva pü-
hendab ta Ida-Virumaale.
Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Kohtla vallavanem Etti Kaga-
rov juhtispresidendi tähelepa-
nu faktile, etkohale tulnud ka-
hekümnekolme kohaliku oma-
valitsuse (KOV) esindaja seas
oli naisi vaid neli.

President Kaljulaid rõhu-
tas koostöö vajadust nii KO-
Vide kui kogu ühiskonna liik-
mete omavahelises tegutse-
mises. Kaljulaid rääkis keele-
õppe vajalikkusest, mis aitaks
paljudel maakonna inimestel
paremini kogu Eestiga suhes-
tuda. Samuti meenutas Kal-
julaid, et ta tunneb Ida-Viru-
maad palju paremini kui Lää-

ne-Virut − tänu oma paariaas-
tasele töökogemusele ASi Ees-
tiEnergia Iru elektrijaama ju-
hina (2002-2004).

Presidendi avalike suhete
nõunik Taavi Linnamäe ütles
Põhjarannikule, et niipea kui
sai teatavaks, et proua Kalju-
laid teebesimese riigisisese vi-
siidiVirumaale, hakkas saabu-
makutseid uksest ja aknast − st
peamiselt siiski meilitsi. "Ses-
tap oli raske visiidi kava kok-
ku panna ja tuli teha valikud.
Lääne-Virus oli fookuses roh-
kem ettevõtlus ja samuti rahva
tervis. Kahtlemata on aktuaal-
ne haldusreform.Kohti, kus ta-
haks käia ja mis on olulised, on
jube palju, aga paari päevaga
ei jõua. Kindlasti tuleme Viru-
maale veel," ütlesLinnamäe.

Reede hommikul külastab
president Kersti Kaljulaid Vi-
ru jalaväepataljoni Jõhvis,
kust ta suundub kohtumisele
Narva linnavalitsusse. Narvas
toimub veel jalutuskäik uuel
promenaadil ja samuti külas-
tab president TÜ Narva kol-
ledžit. Kolledži ruumes leiab
aset kohtumine tudengite ja
vabakonna esindajatega. Eda-
si saab proua Kaljulaid kokku
politsei- japiirivalveametkon-
na esindajatega.

Huvitaval kombel sattus kohtumisel, kus rõhutati haldusreformiedenemiseolulisust,president KerstiKaljulaidi kõrvale istuma Jõhvivallavolikogu esimees TeetEnok,kelle tõttu onummikus Jõhviliitumisläbirääkimised naabritega. PEETERLILLEVÄLI

Sillamäe Mere puiestee
rekonstrueerimishankele
tuli seitse pakkumust
Sillamäe Merepuiestee rekonst-
rueerimishankele tulikolmapäe-
vaks seitse pakkumust, millest
odavaim on 1,4miljoni euro suu-
rune, võitja selgub paari nädala
pärast.

"Eile avati ümbrikud, oda-
vaim pakkumus oli 1,4 miljo-
nit eurot," ütles Sillamäe linna-
valitsuse arenguosakonna ju-
hataja Aleksei Stepanov BNSi-
le. "Praegu hinnatakse linnava-
litsuse ehitusosakonnas pakku-
musi, pole kindel, et see pakku-
mus võidab," lisas ta. Kokku tuli
hankele tema sõnul seitsepakku-
must ja hanke võitja selgub paa-
ri nädalapärast.

Sillamäe linn plaanib järgmi-
se aasta aprillis alustada linna-
südames asuva Mere puiestee
rekonstrueerimist, 1,7 miljonit
eurot maksvat projekti rahastab
osaliselt ettevõtlusearendamise
sihtasutus (EAS).

"Ehitus peaks algama aprilli
lõpus ja see kestab umbes pool

aastat, järgmise aasta sügiseks
peaks valmima," ütles Stepanov
toona BNSile. "Puiestee on amor-
tiseerunud ja vajab juba ammu
renoveerimist, aga linnalpole nii
palju raha, et iseseisvalt selliseid
projekte arendada," lisas ta.

"Me tegeleme kõigepealt
puiestee mereni välja ehitamise-
ga. Seal on kasutusest välja lan-
genud tühermaa, mida me hea-
korrastame. Lisanduvad mõned
elemendid: tänavamööbel, laste
mänguväljak japarkimiskohad,"
ütles Stepanov.

Stepanovi sõnul rekonstruee-
ritakse puiestee täielikult. "Peaks
tekkima keskkond, mis soodus-
tab uute töökohtade teket − see
on kõige olulisem ja see on ka
üks programmi tähtsamatest
nõuetest," lisas ta.

"Projekti jätkuks on rannapro-
menaadi ehitamine, kaks projek-
ti annavad terviku. Kõik see on
suunatudmereturismiarendami-
sele," märkis Stepanov. (BNS)
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Riigikogulaste
tegemisi
saadavad kuu
aega Illuka
laste maalid
Toompea lossis seati üles
Illuka õpilastööde kunsti-
näitus, mille avas riigiko-
gu spiiker Eiki Nestor.

Nestor ütles, et kunsti
loomises on kolm olulist
hetke: idee sünd, loomi-
se protsess ning rahulolu,
kui teos on küps esitlemi-
seks. Ta avaldas lootust,
et ka Illuka kunstihuvilis-
te laste seas on mõni tu-
levane Arrak, Vint ja La-
pin, kui neil jätkub loo-
misrõõmu ja oskust näha
maailma sama värvikire-
vana, kui on nende näitu-
setööd.

Tänu- ja kiidusõnu ja-
gus lastele ka mitmelt tei-
selt saadikult. Krista Aru
tunnustas noorte südikust
ja ettevõtlikkust ning jul-
get kunstiga eksperimen-
teerimist. Martin Repins-
ki tundis aga uhkust oma
kodukandi õpilaste tub-
liduse üle ning julgustas
aina värvikamaid ja len-
nukamaid unistusi teos-
tama.

Kuusteist maali, mis
jäävad riigikogulaste te-
gemisi kuu aja jooksul
saatma, valmisid eelmi-
sel aastal kunstnik Edu-
ard Zentšiku juhendami-
sel.

Jõuludeks oodatakse Il-
luka laste näitust Poolas-
se ja järgmisel aastal Soo-
me. (PR)

PANI AMETI MAHA: Pettunud volikogu aseesimees lahkus volikogust

Lüganuse kutsub oma esindaja
vee-ettevõttest tagasi

Lüganuse vallavalitsus~

tahab Järve Biopuhastu-
se nõukogus välja vahe-
tada oma esindaja And-
rus Küti, kellele luba-
ti koht valimisjärgse koa-
litsioonikokkuleppega.
Gerli Romanovitš
gerli@pohjarannik.ee

Lüganuse vallavalitsus otsus-
tas, et teeb OÜ-le JärveBiopu-
hastus ettepaneku vahetada
senine Lüganust esindanud
nõukogu liige Andrus Kütt väl-
ja teise volikogu liikme Enno
Mägari vastu.

Tagaseljaotsus
"Otsus on tehtud tagaselja

ja minuga sellest juttupole ol-
nud," tõdes Kütt, kes on muu
hulgas Lüganuse volikogu ase-
esimees ning kelle kinnitusel
oli tema nõukogu liikme kohale
määramineüks osa koalitsioo-
nileppest. Keskerakond, mille
nimekirjas Kütt volikokku pää-
ses, oli pärast valimisi kaalu-
keel, mis võimuLüganusel kal-
lutas. Kaks suurt nimekirja −
Jõevalla valimisliit ning vali-
misliit Hooliv Vald − said mõ-
lemad volikogus viis kohta, va-
limisliidul Ole Meiega oli kaks
ja Keskerakonnal kolm kohta.

Kütt, kes muu hulgas on ka
majanduskomisjoni esimees,

tegi volikogust lahkumiseks
avalduse, kinnitades, et ei saa
tehakoostööd inimestega, kes
kokkulepetest kinni ei pea.
Tõenäoliselt kokkulepete mit-
tepidamine ja inimeste vahe-
tumineLüganuse koalitsioonis
muudatusi kaasa ei too, sest
Küti hinnangul on õõnestus-
tööd teinud ka tema enda ni-
mekirja inimesed.

"Siin ei ole mingit isiklikku
solvumist, aga ma tõesti ei näe
võimalustniimoodi jätkata," li-
sas ta, et ei näe ennast ka opo-
sitsioonis. Kellest saab Küti
asendusliige, ei ole veel selge,
sest ka teineKeskerakonna ni-
mekirjas volikokku pääsenud
saadik võib sealt lahkuda. Gali-
na Dmitrijevõhh on puudunud
kolmelt istungilt järjest ning
see peaks viima väljalangemi-
seni. Sellest, kas Dmitrijevõhh
jääb oma saadikukohast ilma,
sõltub, kas volikokku läheb Kü-
ti asendusliikmena Karli Kivi
või hoopis Olga Fomina.
Vajab jõulisemat liidrit

Lüganuse vallavanem Vik-
tor Rauam sõnas, et on täitev-
võimu esindajana püüdnud en-
nast poliitikast distantseerida
ning ei oska koalitsioonilepete
osa kommenteerida. Küll lei-
dis Lüganuse, et nende valla
esindatus vee-ettevõtte nõuko-
gus võiks olla parem. "Me ta-
haksime, et meie esindaja ja-

gaks ühelt poolt meile rohkem
informatsioonining teisalt sei-
saks jõulisemalt valla ja tema
plaanide eest," tõdes ta, lisa-
des, et Maidla vee- ja kanali-
satsioonisüsteemide ülemine-
ku tõttu on see praegu eriti te-
ravalt päevakorral.

Uueks esindajaks pakub
vald Enno Mägarit, kes on ol-
nud Püssi linnapeana Järve Bi-
opuhastuse sünni juures. "Ta
on asjadega kursis, pealegi
teab ta täpselt, kuhu jäi tööde
järg Püssis ja kust edasi min-
na," ütles Rauam.

Nõukogu liikme väljavahe-
tamine on vallavanema sõnul
päevakorral olnud juba aas-
ta aega. "Lõpuks tuli see otsus
ära teha," sõnas ta.

Nõukogu liikme vahetami-
se peavad heaks kiitma Järve
Biopuhastuse omanike esinda-
jad ehk peale Lüganuse pea-
vad seda otsust toetama Kivi-
õli ja Kohtla Järve linna ning
Jõhv valla esindajad.

Kui Kiviõli püüdis mitmel
korral oma esindajat Järve Bi-
opuhastuse nõukogus ebaõn-
nestunult vahetada, siis Rau-
ami sõnul praegu sellist ohtu,
et kandidaat ei sobi, tekkida
ei tohiks.

VIKTOR RAUAM
Meil on vaja, et keegi meie
investeeringute eest seisaks.

Lüganuse volikogu aseesimees Andrus Kütt (paremal) vahetatakseJärve Biopuhastuse nõukogusvälja Enno Mägari(vasakul) vastu. PEETERLILLEVÄLI
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AinultNarvasjärelmaksintressivaba!12kuud Sotkamadratsi-ralli
Pakkumised kehtivad 12.10-14.11.2016 võikuni kaupa jätkub.
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Cloud
vedrumadratsi-

komplekt
160x200 cm

239,-(498,-)
-50%

Järelmaksuga23,-kuus*

Giia
jenkkivoodi
160x200cm

399,-(7
9,-)

-50%

Järelmaksuga

36,-kuus*

Kõikmadratsidvähemalt-35%tavahinnast!
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Basic tekk
japadi
15,-
Väärtus41,-

kupongigaSelle

Padi 50 x 60 cm
ja tekk 150 x 200 cm.

Kupong esita kassas enne
ostu vormistamist, hilisemaid

pretensioone ei arvestata.

sotka.eeSotka Narva
Tempo Mööblimaja
Tallinna mnt 52
(+372) 686 3374
narva.sotka@sotka.ee
Avatud
E–R 10–20
L 10–18, P 10–16J

Ä

Külasta meie laia
valikuga e-poodi.
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JALGPALL: Meeskond jõudis üleminekumängudele, noored võitsid alagrupi, uus jalgpalliväljak sai valmis

Jõhvi Lokomotiv ronib põhjast välja
Kõigest viie aasta pik-~

kuse ajaloo jooksul äki-
lisi tõuse ja kukkumi-
si kogeda jõudnud Jõh-
vi Lokomotivil on kä-
sil uus mäkke ronimine,
kaasas varasemate õp-
petundide kogemused.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Jubaklubi kolmandal tegevus-
aastal meistriliigasse kerkimi-
ne mõjusLokomotivile lõpuks
kainestava külma dušina. Sin-
na püsima jääda ei õnnestu-
nud. Klubi loobus ka esiliigas
mängimisest ja taandus teise
liigasse, mis koondab kahes
tsoonis Eestis tugevuselt nel-
jandasse, viiendasse jakuuen-
dassekümnesse jäävaid mees-
kondi. 2015. aasta kulus haava-
de lakkumiseks, aga tänavu
alustati taas retke eesmärgiga
jõuda kõrgemale.

Ees ootavad
üleminekumängud

Selle kinnituseks on Põhja-
Ida piirkonnas 14 meeskonna
konkurentsis saavutatud tei-
ne koht, mis andis ka õiguse
pidada üleminekumänge tõu-
suks esiliiga B-tasandile. Tei-
ne koht saadi tasavägises võit-
luses, kus edestati vaidpunkti-
ga aastaid tagasi meistriliigas
peksupoisiks olnud Lasnamäe
Ajaxit. Käimasoleva karika-
sarja kaheksa tugevama hul-
ka välja sõudnud Narva Uni-
ted jäi neljandana Lokomoti-
vist maha seitsme punktiga.

Üleminekumängudes lä-
heb Lokomotiv sel pühapäe-
valkell 13 Ahtme gümnaasiu-
mi staadionil vastamisi Lää-
ne-Lõuna piirkonnas teiseks
tulnudKeila JKga, kelle rida-
desse kuulub kohalike mängi-
jate kõrval ka 19aastane Ni-
geeria ründaja Odeh. Kordus-
kohtumine toimub nädal hil-

jem Keilas. Sellest vastassei-
sust võitjana väljatulemine ei
taga veel aga pääsu tugeva-
masse seltskonda. Paari võit-
ja peab kahe kohtumise kok-
kuvõttes alistama ka esiliiga
B-tasandil kaheksandaks jää-
nud meeskonna. Praeguse sei-
suga on selleks ilmselt Viim-
si JK. See klubi jõudis läinud
aastal üllatuslikult Eesti kari-
kasarja poolfinaali, kus Silla-
mäe Kalevilgi oli parajalt te-
gu tema alistamisega.

Jõhvi Lokomotivi juhatu-
se liige Sergei Ivanov sõnas,
et meeskonnale ei seatud veel
selleks hooajaks kohustuslikku
ülesannet tõusta tugevamasse
liigasse. "Et päris niisama po-
le mõtet jalgpalli mängida, siis
eesmärk oli jõudakolme hulka
ja sellega tuli meeskond toime.
Tahame edasi liikuda rahuli-
kult samm-sammult loogilise
arenguga," sõnas ta.

Rohkem koostööd
teiste klubidega

Ivanovi sõnul on tal ülemi-
nekumängude tulemustest sõl-
tumata hea meel nii meeskon-
na vaimu kui noorte mängi-
jate üle. "Kõik mängud ei õn-
nestunud päris nii, nagu soo-
visime, kuid samas oli ka vä-
ga häid õnnestumisi. Meilpol-
nud kordagi probleeme män-
gijate kokkusaamisega. Mit-

med meie oma klubi alles 16-
17aastased kasvandikud näi-
tasid, et on võimelised juba ka
meeste mängus silmapaistma
ja meeskond võib nendega ar-
vestada," ütles ta.

Väravate löömise ame-
tis paistis kõige rohkem sil-
ma Artur Makarov, kes skoo-
ris 25 korral ja tuli liiga vä-
ravaküttide pingereas teiseks.
Kui vahepeal poleks olnud vi-
gastuspausi, võinuks ta Ivano-
vi hinnangul selles arvestuses
ka esimeseks tulla.

Järgmise hooaja suhtes on
veel mitmeid lahtisi otsi. Või-
malik, et kolm kohalikku klu-
bi − Jõhvi Lokomotiv, Kohtla-
Järve JK Järve ja Kiviõli Ir-

bis − hakkavad omavahel se-
nisest rohkem koostööd te-
gema. See võib tähendada ka
ühiseid võistkondi eri liigades.
Põhiprobleem on, et alates 14.-
15. eluaastast kipuvad paljud
noored jalgpallist loobuma ja
seetõttu on vanemates vanu-
seklassides oma võistkonna
kokkusaamine iga nimetatud
klubi jaoks osutunud keeru-
liseks. Milliseks konkreetse-
malt koostöö kujuneb, peaks
Ivanovi sõnul selguma det-
sembris.
Noored pakkusid rõõmu

Jõhvi Lokomotivi tänavu-
se hooaja plusspoolele kuulub
kindlasti ka U12 poiste võit Vi-

rumaa ja Järvamaa alagrupis
Rakvere Tarvase ees. Ivano-
vi sõnul teevad need noored
klubile kõige rohkem rõõmu.
"70 protsenti nendest poistest
hakkas mängima viis aastat
tagasi, kui lõime klubi. Tree-
ner Igor Šaškov on teinud vä-
ga head töödning ihu ja hinge-
ga on panustanud ka poiste va-
nemad. Me peame looma nei-
le arenguks head tingimused.
Probleem on aga selles, et neid
poisse on vaid 12.Peagi hakka-
vad nad mängima suurel väl-
jakul ja siis on kindlasti vaja
meeskonda suurendada," rää-
kis Ivanov.

Tänavu pidi Lokomoti-
vi meeskond pidama kodu-

mänge Vokas. Järgmisel aas-
tal näeb aga vutti taas Jõhvi
kesklinnas olevalkodustaadio-
nil. Poolteist aastat kestnud re-
mont, mille käigus tasandati
väljak ja paigaldati uus muru,
on nüüdseks läbi ning järgmi-
seks kevadeks on muru nii tu-
gevasti juurdunud, et seal kan-
natabka vutti taguda. Veel sel
aastal kavatseb klubi paigal-
dada staadionile ka uue 500ko-
halise tribüüni. "Lõpuks hak-
kab see natuke rohkem jalg-
pallistaadioni moodi välja nä-
gema, kuigi teha on seal veel
palju," tõdes Ivanov, lisades,
et praegu taotlebklubi PRIAst
raha uute riietusruumide ehi-
tamiseks.

SERGEI IVANOV

Tahame edasi liikuda rahulikultsamm-sammult loogilise arenguga.

Jõhvi staadioni jalgpalliväljak on pärast aluspinnase tasandamist ja uue muru paigaldamist sile kui lennuväli. Järgmisel aastal saab
seal pärast muru juurdumist ka jalgpalli mängida, peale selle kerkib peagi väljaku äärde ka 500kohaline tribüün. PEETER LILLEVÄLI
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MÜÜK

OTSE TOOTJALT pakitud küttema-
terjal: puitbrikett (al 129 €), tur-
babrikett, pellet, klotsid. Vedu. Tel
506 8501.

OST

OÜ Estest PR OSTAB metsa-ja
põllumaad. Tel 504 5215, 514
5215, info@est-land.ee.

TÖÖ

FIE Ene Lodi pakub Tartus tööd pa-
garile, kes valmistaks väikesaiu ja
pirukaid käsitsi või rullimismasina-
ga ning valmistaks vähemalt 600 tk
toodangut vahetuses. Tasu 5-6 €/h
(bruto). Aitame vajaduse korral ot-
sida elamispinna ning kompensee-
rime üürikulud. Tel 5561 0607, ene-
veed@gmail.com.

TEENUS

Kanalisatsiooni-ja reovee ärave-
du. Kanalisatsioonikaevude pu-
hastamine. Mitmesugused makse-
võimalused. Tel 512 1495.

KAARDID ENNUSTAVAD. Tel 900
1727. 24 h. Hind 1,09 €/minut.

Siiras kaastunne
Eha Samrale kalli

abikaasa
surma puhul.

Jõhvi Vallavalitsuse
sotsiaalteenistus

Südamlik kaastunne
Niinale kalli poja

Roland STEPANOVI
kaotuse puhul.

Malle, Valja, Elgi

Avaldame sügavat kaastunnet
Ingrid Pajorile venna

Rudolfi
kaotuse puhul.

Inga ja Valentina



MIKSER

AJA LEHT

JÕHWI TULETÕRJE JUHID
PIDASID NÕU
Neil päewil olid koos Jõhwi tuletõr-
je ühingu juhatus ja komando
jaoskondade ülemad, et arutada
küsimust uue jõulise mootorpritsi
muretsemiseks. Kuna mootorpritsi
ostmiseks on tarwis suurem sum-
ma raha, siis arutati koos raha
hankimise wõimalust.

Ühine nõupidamine tuli siiski ot-
susele, et Jõhwi kui suurem kes-
kus wajab ajakohast tulekustutu-
se abinõude täiendamist, mispä-
rast mootorprits tuleb muretseda.
Raha loodetakse siiski saavutada
pidudest ja jaoskonnad lubasid
oma jõud rakendada selleks, et
seltsi ettewõtted korda läheksid.

Ühtlasi andis juhatuse esimees
R. Wiralu ülevaate ühingu majan-
duslikust seisukorrast. Samuti
puudutas H. Luts uue kaewu lõ-
pule wiimise wõimalust Sompa
tänawal, kus soowitawaks peeti
pöörduda omawalitsuse ja ümb-
ruskonna majaomanikkude poole.
(Põhja Kodu, 30. oktoober 1936)

KIVIÕLI LINNAJUHID JÄID PAIKA
Ehkki eile jäid ühehäälse enamu-
sega ametisse nii Kiviõli volikogu
esimees kui Kiviõli linnavalitsus
eesotsas linnapeaga, on Keskera-
kond Kiviõlis saanud tugeva hoobi− parteist lahkusid nii abilinna-
pea ja osakonna juht Risto Linde-
bergkui umbusaldust toetanud
Tiit Kuusmik.

Kiviõli linnapea Dmitri Dmitrijevi
sõnul on poliitiline olukord Kiviõlis
nii ebastabiilne, et veel enne voli-
kogu istungi algust oli võimalus,
et umbusaldus siiski läbi läheb,
sama tõenäoline kui see, et ta lä-
bi ei lähe. "Seis on väga segane
ja ülekaal on väga väikene," tun-
nistas ta.

Kui kevadel toimunud umbusal-
dusavaldusel hääletas kaks liiget
Dmitrijevi juhitud linnavalitsuse
vastu, siis nüüd nad umbusaldus-
avaldusega kaasa ei läinud.
(Põhjarannik, 28. oktoober 2011)

Eakate tervise- ja
ohutuspäev oli rahvarohke
Neljapäeval toimusKohtla-
Järvekultuurikeskuses ea-
kate tervise- ja ohutuspäev.
Külalisi saabus varahom-
mikust peale: ehkki ürituse
algus oli ametlikult kell 10,
tulid paljud linlasedkohale
jubapalju varem.

Kultuurikeskuse tööta-
ja Marina Joutsi märkis,
et üritus on küll traditsioo-
niline − nad teevadpääste-
ametiga koostööd juba mitu
aastat −, kuid selle vorm ja
ka info muutuvad pidevalt,
nii et isegi ürituse alalised
osalejad saavad seal alati
midagi uut teada. Ning ter-
vise ja ohutuse teemad on
alati aktuaalsed.

Mitte ükski Kohtla-Jär-
ve kultuurikeskuse fua-
jeesse üles pandud infos-
tend ei jäänud tähelepanu-
ta, eriti aktiivselt tundsid
eakad linnaelanikud täna-
vu huvi suitsu- ja gaasian-
durite vastu. Päästeameti
spetsialistid selgitasid nei-
le kannatlikult, milleks on
suitsu- ja gaasiandurid va-
jalikud, ning demonstree-
risid uusi mudeleid ja spet-
siaalseid seadeldisi.

Paljud eakad daamid ja
härrad ei suutnud niisa-
ma mööduda sümpaatsest
mustas kuues korstnapüh-
kijast, kes lubas kõigil soo-
vijail lahkelt oma kuuenöö-
bist kinni hoida.

Väga tähelepanelikult
kuulati proviisor Aime Tol-
gat, kes selgitas, milliseid
vitamiine eakad inimesed
enim vajavad. Kõige roh-
kem küsimusi aga oli di-
abeediõde Maia Tšubenko-
le. Nagu ikka sellistel üri-
tustel, ei istunud ka medit-

siinikooli esindajad tegevuse-
ta: peaaegu kõik kohaletulnud
kasutasid võimalust ning la-
sid endal vererõhku ja -suhk-
rut mõõta.

Tormilise aplausiga võeti
vastu seltskonnatantsurühm
Reveranss ning õhinalosaleti
virgutusvõimlemises. Korral-
dajate ettevalmistatud meel-
divad üllatused ja loosiauhin-
nad ning kohvikus pakutud
kuum tee ja pirukad tõstsid
tuju veelgi.

"Päev oli infoküllane ja po-
sitiivne," on Marina Joutsi ra-

hul. "Linlased võtsid sellest
aktiivselt osa: kohale oli tul-
nud üle saja inimese. Hüvas-
ti jättes tänasid paljud nii ka-
suliku info ja meeldiva ajavii-
te kui ka mitmesuguste tee-
nistuste ja ametite esindaja-
te viisakuse ja tähelepane-
likkuse eest. Kahtlemata ta-
sub selliseid kohtumisi jätka-
ta. Kui meie partnerite init-
siatiivikas ja loominguline
meeskond veel midagi välja
mõtleb, siis on kultuurikes-
kus alati valmis kaasa löö-
ma." (PR)

Kõige populaarsem oli neljapäeval meedikute infolaud.
PEETER LILLEVÄLI

Selgusid Balti riikides
enimkasutatavad ravimid
Balti riikide ravimiametite hil-
juti avaldatud statistikast sel-
gub, et kõigis Balti riikides ka-
sutatakse kõige rohkem süda-
meravimeid.

Eesti, Läti ja Leedu ravimi-
amet andsid hiljuti välja raa-
matu "Baltic Statistics on Me-
dicines 2013-2015", milles on
kirjas, et kõige rohkem kasu-
tati Balti riikides möödunud
kolme aasta jooksul südame
ja veresoonkonna haiguste ra-
viks mõeldud ravimeid. Selles-
se ravimirühma kuuluvaid ars-
timeid kasutatakse kõigis Bal-
ti riikides kolm korda rohkem
kui teisele kohale jäänud rüh-
ma ravimeid.

Eestis ja Lätis jäid teise-
le kohale seedetrakti ja kol-
mandale kohale närvisüstee-
mi haiguste ravimid. Leedus
olid närviravimid teisel ja
seedetrakti ravimid kolman-
dal kohal. Kõigis kolmes rii-
gis tarvitati palju ka vere ja
vereloomeorganite haiguste,
skeleti- ja lihassüsteemi häi-
rete ning hingamisteede hai-
guste ravimeid.

Käsimüügi ravimitest ka-
sutati nii Eestis, Lätis kui ka
Leedus kõige sagedamini ra-
vimeid, mis sisaldasid väike-
ses annuses atsetüülsalitsüül-
hapet ehk nn südameaspiriini.
Palju tarvitati ka tuntud valu-
vaigistit ibuprofeeni ja ksülo-

metasoliini, mis aitab ninakin-
nisuse korral.

Ravimite kasutamine suure-
nes 2013.-2015. aastal kõikides
Balti riikides. Möödunud aas-
tal oli meditsiinikaupade käive
Eestis 265, Lätis 292 ja Leedus
502 miljonit eurot.

Mõnede ravimirühmade ka-
sutamine oli Eestis, Lätis ja
Leedus väga sarnane, kuid mõ-
nede rühmade kasutamise va-
hel olid olulised erinevused, näi-
teks kasutasid Läti elanikud li-
gi poole vähem antidepressan-
te kui Eesti inimesed. Kui Lätis
kasutas tuhandestelanikust an-
tidepressante kõigest 12,28, siis
Eestis oli see arv 24,79 ja Lee-
dus koguni 27,86.

Võrreldes teiste Balti riikide-
ga oli Eestis kõige vähem üldap-
teeke elaniku kohta. Kui Lätis
oli elaniku kohta 44 ja Leedus
48 apteeki, siis Eestis oli see arv
37. Retsepte, millega ostetud ra-
vimite kulu inimestele kas osa-
liselt või tervenisti hüvitati, oli
aga Eestis rohkem kui Lätis.
Eestis oli neid 8,1, Lätis 6,2 ja
Leedus 11,5 miljonit.

Ravimite kasutamist võrrel-
dakse Balti riikide ravimiame-
tite ühises väljaandes maailma
terviseorganisatsiooni (WHO)
metodoloogia alusel, mis või-
maldab objektiivselt kõrvuta-
da eri riikide andmeid. (Posti-
mees.ee)

Kohtla-Järve raamatukogu
jagab taas raamatuid

Laupäeval, 29. oktoobril avatak-
se Kohtla-Järve keskraamatu-
kogu lugemissaalis iga-aastane
raamatulaat. Selle peamine eri-
nevus on tänavu see, et kõiki
väljaandeid jagatakse soovija-
tele täiesti tasuta.

Lugemissaali juhatajaLaris-
sa Ladanjuk ütles, et raamatute
jagamise aktsioon toimub tra-
ditsiooniliselt raamatukogunä-
dalal. Ühtlasi palus ta linlaste-
le meelde tuletada, et juba kuu
aega asub lugemissaal uues ko-
has: Tuuslari 19.

"Pakutavad raamatud on pä-
rit raamatukogu kõikidest fi-
liaalidest," selgitas ta. "Need
on lugejate seas vähe nõutud
nõndanimetatud topeltväljaa-
nded. Kuid see ei tähenda, et

need oleks vanad või kulunud.
Meil ei jätku nende hoidmiseks
ruumi, seepärast revideerime
neid aeg-ajalt ja teeme riiulite-
le ruumi. Tänavu saime raama-
tuid kokku ülekümne kasti: siin
on nii vene- kui eestikeelseid,
nii lastele kui täiskasvanutele
mõeldud väljaandeid."

Raamatukogutöötajate sõ-
nul on tasuta raamatute laadad
lugejate seas populaarsed ning
paljud raamatud leiavad enda-
lekohe uue omaniku. Sel aastal
paluvad korraldajad kõikidel
raamatutest huvitatutel laada-
le sisse astuda just nimelt lau-
päeval, kuna uues lugemissaa-
lis on ruumi vähe ja seetõttu ei
saa väljapanekut sealkaua hoi-
da. (PR)

Notarid annavad nõu
1. novembril kella 14-17 oota-
vadkõik 64 Eesti notaribürood
oma maakonna inimesi külla.
Oodatud on kõik huvilised, kes
soovivad küsida nõu kinnisva-
ratehingute, pärimise, abielu-
varasuhete, ettevõtluse või
teistel notaritööd puudutava-
tel teemadel.

"See päev on mõeldud eel-
kõige neile, kes satuvad notari-
büroosse harvem või ei tunne
ennast juriidilistes küsimustes
piisavalt kindlalt," selgitab no-
tarite koja esimees Tarvo Pu-
ri. "Päris palju on juurdunud
erisuguseid müüte ja eksiar-
vamusi, mis panevad inime-
si tegema valikuid, mida nad
hiljem kahetsevad. Kõik pe-
rekonda ja vara puudutavad
tähtsad otsused tuleb teha lä-
bimõeldult ning emotsiooni-
tult, notari roll on inimesi sel-
les osas suunata ja aidata."

Notaribüroode uksed on
avatud kõikides Eesti maa-

konnakeskustes, aga ka mit-
mes teises linnas, näiteks Nar-
vas, Sillamäel ja Räpinas.

"Ootame kõiki teisipäeval,
1. novembril uudistama, kü-
sima ja uurima," kutsub Tar-
vo Puri huvilisi notaribüroo-
desse. "Muidugi on notaribü-
rood ka teistel päevadel ava-
tud, aga ootame, et sel päeval
tulevad ka need inimesed, kes
alles kaaluvad mõne tehingu
tegemist või tahavad lihtsalt
nõu küsida."

Notaribüroode avatud us-
te päev toimub Eestis esimest
korda. Tasuta nõustamisega
osaletakse üleeuroopalises no-
tarite avatud uste päeva pro-
jektis, mida koordineerib Eu-
roopa Liidu notariaatide nõu-
kogu.

Mullu tegid Ida-Virumaal
tegutsevad kaheksa notarit
kokku 22 280 toimingut, seal-
hulgas 5012 kinnisvaratehin-
gut. (PR)
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ELANIK

PAGANA-
USK

AASTA

MÕISTE
LASTE

MÄNGUDES
MEHISELT

EESTI RAHVA RISTSÕNAD
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Tule ja aita hankeid läbi viia!

Ootame oma hanketeenistuse
meeskonda Jõhvis
HANKESPETSIALISTI

Sinu peamisteks tööülesanneteks on ostutaotluste
menetlemine, hangete ettevalmistamine ja läbi-
viimine, pakkumuste hindamine ning hankekomisjoni
töös osalemine.

Töö sobib just Sulle, kui:
• Sul on keskeri-või kõrgharidus (majanduse,

õiguse, logistika, hangete või tarneahela
valdkonnast)

• Sul on varasem hangete läbiviimise kogemus
• oled süsteemne, hea ajapaneerimise ja

suhtlemisoskusega
• valdad heal tasemel eesti, vene ja inglise keelt

Töökoht asub Jõhvis.

Ootame Sinu CV-d ja motivatsioonikirja
CV-Online’i, CV Keskuse või meie kodulehe
kaudu hiljemalt 6. novembril 2016.

Rohkem infot leiad Eesti Energia
tööpakkumiste lehelt.

energia.ee/tule

Müüme otse tehasest
väheste kahjustustega

EHITUSPLOKKE

HINDSOODNE!
Tel: 5687 6826 või 5699 5084

e-post: plokk@vkg.ee
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	SERGEI IVANOV Tahame edasi liikuda rahulikult samm-sammult loogilise arenguga.��������������䌀����������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������䌀����������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������
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